
PROTOKÓ£ 
z obrad XXVII sesji rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 25 pa¿dziernika 2012 roku 

w siedzibie Urzêdu Gminy Marciszów 
 

Pocz¹tek obrad godzina 10.00.Zakoñczenie obrad 13.00. 
W obradach uczestniczyli pan Stefan Zawierucha Wójta Gminy , pan Wiesùaw Cepielik 
zastêpca wójta Gminy , pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy , pani Krystyna Magda 
Skarbnik Gminy , kierownicy referatów Urzêdu Gminy, mecenas Robert Greb,radni Powiatu 
Maria Bych i Damian  Wójcik, soùtysi. 
Sesja byùa nagrywana na dyktafon i filmowana przez pan Ryszarda Bizonia DVD VIDEO. 
Ad.1 i 2  
Otwarcie obrad sesji. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji witaj¹c 
jej uczestników. 
Zapoznaù z proponowanym porz¹dkiem obrad, który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Wrêczenie Dyplomu Honorowego PTTK Gminie Marciszów przez pana  Kazimierza  
    Majewskiego prezesa PTTK 
4/ Przyjêcie protokoùu z XXVI sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Przygotowanie do akcji zima 2012/2013 
7/ Dziaùalno�ã �wietlic wiejskich. 
8/ Raport o stanie o�wiaty. 
9/ Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
a/ ustalenie wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci, 
b/ okre�lenie stawek podatku od �rodków transportowych, 
c/ podziaùu Gminy Marciszów na okrêgi wyborcze,ustalenie ich numerów i granic oraz  
    liczby radnych wybieranych w ka¿dym okregu, 
d/ podziaùu Gminy Marciszów na staùe obwody gùosowania, ustalenia ich numerów i 
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 
e/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
f/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
g/ postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od wùa�cicieli nieruchomo�ci , na  
    których nie zamieszkuj¹ mieszkañcy , a powstaj¹ odpady komunalne. 
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy ro¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê w imieniu  Komisji Ochrony Úrodowiska, Rolnictwa  i Zdrowia  z  wnioskiem o 
wprowadzenie go do porz¹dku obrad wraz z projektem uchwaùy w sprawie : obni¿enia 
�redniej ceny skupu ¿yta przyjêta jako podstawê do obliczania podatku rolnego na obszarze 
gminy Marciszów na 2013 rok , która ponadto proponuje obni¿enie ceny ¿yta do kwoty 70,00 
zù za1 dt. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã wniosku komisji poddaj¹c  pod gùosowanie 
wprowadzenia go do porz¹dku obrad. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym  
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zadecydowaùa o wprowadzeniu wniosku do porz¹dku obrad , który zostanie umieszczony w 
porz¹dku obrad jako podpunkt  �a�. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê o wprowadzenie do porz¹dku obrad sesji projektu 
uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w zasób mienia Gminy 
Marciszów nieruchomo�ci zabudowanej poùo¿onej w Marciszowie w granicy dziaùki nr 1/30 o 
pow.2,0306 ha bêd¹c¹ wùasno�ci¹ Skarbu Pañstwa w u¿ytkowanie wieczyste Gminy 
Marciszów.  
Innych propozycji do porz¹dku obrad sesji nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa propozycje Przewodnicz¹cego Rady Gminy o 
wprowadzeniu powy¿szej uchwaùy do porz¹dku obrad. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad XXVI sesji wraz z propozycjami Komisji Ochrony 
Úrodowiska, Rolnictwa i Zdrowia oraz Przewodnicz¹cego Rady Gminy zostaù przyjêty 
jednogùo�nie. 
Ad.3. 
Wrêczenie dyplomu uznania Zarz¹du Polskiego Towarzystwa Turystycznego dla Gminy 
Marciszów. 
Przybyùy na obrady sesji pan Kazimierz Majewski prezes Zarz¹du PTTK Kamienna Góra 
wrêczyù na rêce pana Wójta Gminy Dyplom Honorowy  PTTK jako wyrazy szczególnego 
uznania za pomoc i wspóùdziaùanie z Polskim Towarzystwem Turystyczno-Krajoznawczym. 
Wójt Gminy podziêkowaù za Dyplom i dodaù, ¿e nie zamierza zaprzestaã tej wspóùpracy bo 
jest to po¿yteczne i u¿yteczne dla wszystkich oraz poprosiù o powieszenie Dyplomu na Sali 
narad. 
Ad.4 
Stwierdzenie quorum. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy na podstawie listy obecno�ci radnych stwierdziù quorum 
pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Ad.5. 
Przyjêcie protokoùu. 
Protokóù z obrad XXVI sesji zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.6. 
Informacje Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Wójt Gminy  poinformowaù o tym, ¿e : 
- braù udziaù w do¿ynkach w Lubawce, 
- braù udziaù w memoriale  OSP ,  
- braù udziaù w nagraniu TV Wrocùaw n/t  �Teraz wie� � w którym prezentowaù walory Gminy  
   i rozwoju �wietlic co miaùo na celu ruszyã ich dziaùalno�ã, 
- prowadziù rozmowy z prezesem WPWiK dot. dalszej wspóùpracy poniewa¿ chc¹  
   konsekwentnie dziaùaã w zwi¹zku z propozycj¹ zaopatrzenia Gminy Marciszów w wodê  
   i  unikniêcia sporu na brak zezwolenia na prowadzenie dziaùalno�ci zaopatrywania w,  wodê  
   co jest prowadzone nielegalnie. 
Przypomniaù o zùo¿onej kasacji przez WZWiK, który  podaù absurdalne powody, co zostaùo 
natychmiast przez naszego mecenasa zanegowane poprzez wnioskowanie do NSA  o jego 
odrzucenie.  
Poinformowaù, ¿e w dniu dzisiejszym jedzie do TV Waùbrzych celem sprostowania do 
udzielonego wywiadu przez prezesa WZWiK, który stwierdziù, ¿e Gmina Marciszów nie 
posiada zasobów wodnych , a WZWiK jest ich  wùa�cicielem. Powy¿szymi wypowiedziami 
WZWiK wprowadza  mieszkañców Waùbrzycha w  bù¹d.   
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Ad.7. 
Przygotowania do akcji zima 2012/2013. 
Stan przygotowania  przedstawiù Wójt Gminy informuj¹c, ¿e akcja zima to zeszùoroczne 
przygotowanie ,  s¹ 3 ci¹gniki z pùugami jeden ci¹gnik unimug, koparko-ùadowarkê oraz pùug 
klinowy , sól piasek we wùasnych zadaszonych  obiektach oraz obsùugê. 
W zasadzie niewiele siê zmieni  w stosunku do ubiegùego sezonu, a na wypadek bardzo 
obfitych opadów bêdziemy siê posiùkowaã innym sprzêtem  ale to wszystko zale¿y od  
tego jaka bêdzie zima. W u.r koszty wyniosùy okoùo 60 tysiêcy zùotych dlatego uwa¿a, ¿e 
warto byùo zakupiã sprzêt , który posiadamy , który jest u¿ywany nie tylko w okresie zimy, 
a przez caùe lato, bo ci¹gle s¹ jakie� prace naprawcze. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Dziaùalno�ã �wietlic wiejskich. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnego Piotra Gwó¿d¿ przewodnicz¹cego 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o przedstawienie Radzie aktualnego stanu �wietlic pod 
k¹tem ich wyposa¿enie , który byù przedmiotem kontroli komisji.    
Przewodnicz¹cy komisji poinformowaù o dokonanym dwuetapowym obje¿dzie �wietlic 
wiejskich na terenie gminy z czego pierwszy miaù miejsce wiosn¹ drugi dwa dni temu. 
Komisja stwierdziùa, ¿e �wietlice s¹ wyposa¿one dobrze i bardzo dobrze ,a osoby zajmuj¹ce 
siê �wietlicami s¹ zadowolone z takiej sytuacji.  
Szczegóùy dziaùalno�ã �wietlic wiejskich przedstawiùa pani Jolanta Kudryñska  kierownik 
referatu kultury, sportu i turystki Urzêdu Gminy Marciszów, informacja stanowi zaù¹cznik nr 
3 do protokoùu. 
Wójt Gminy do informacji dodaù, ¿e zostaùy wybudowane w miejscowo�ciach gdzie ich nie 
byùo przy �wietlicach wiaty z przeznaczeniem na opaù z wùasnego materiaùu , zakupiono tylko 
blachê , tak, ¿e drewno siê suszy a¿eby nie byùo w zimie problemu. 
Pan Wójt Gminy w sprawie  bibliotek znajduj¹cych siê w �wietlicach i wg. analizy ilo�ci  
wypo¿yczonych ksi¹¿ek stwierdziù, ¿e  nie kwalifikuje siê do utrzymania peùnych etatów. 
Obecnie 1 etat byùby wystarczaj¹cy do funkcjonowania bibliotek. Dlatego nosi siê z zamiarem 
likwidacji przynajmniej 1 etatu , bo jest  niewykorzystany w stosunku do ilo�ci 
wypo¿yczanych ksi¹¿ek.  
Do przedstawionej informacji uwag i zapytañ nie wniesiono. 
Ad.9. 
Raport o stanie o�wiaty. 
Informacje o  stanie realizacji zadañ o�wiatowych gminy  w roku szkolnym  2011/2012  
przedstawiùa pani Marta Jêdrzejowska kierownik referatu O�wiaty, kultury i sportu Urzêdu 
Gminy Marciszów, który stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
Wójt Gminy zwróciù uwagê na zmniejszon¹ liczbê dzieci w zwi¹zku z czym bêd¹ ruchy w 
stosunku do ilo�ci nauczycieli. Przybli¿yù sytuacjê informuj¹c, i¿ 18 dzieci z Sêdzisùawia   
jeêdzi do szkoùy w Czarnym Borze, a jest to o 6o tysiêcy mniej subwencji rocznie na o�wiatê. 
Niestety mieszkañcy Sêdzisùawia zrobili to co zrobili  tym bardziej  tym czasem  sytuacja  jest 
na korzy�ã naszej Gminy, a  dojazdy s¹ bezpùatne i  obra¿aj¹c siê na wùasn¹ szkoùê jest to 
zdaniem Wójta nieeleganckie. Przekùadaj¹c t¹ sytuacjê  na pieni¹dze to jak bêdzie pro�ba na 
inwestycje w Sêdzisùawiu bêdzie musiaù z przykro�ci¹ odmawiaã, bo tak jak zrobili rodzice 
siê nie robi. 
Tym bardziej, ¿e Sêdzisùaw nie jest wyizolowany , bo od 20  lat uzyskaù najwiêcej pomocy w 
przeliczeniu na mieszkañca. 
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Dlatego  prosi o zaapelowanie do rodziców i  przepisanie dzieci do Marciszowa , bo warto 
choãby na podstawie wyników  nauczania , samym budynku i jego wyposa¿eniu co jest 
widoczne s¹  m.in. dwie tablice interaktywne, których  jest niewiele w szkoùach.  
Dodaù , ¿e dziêki reformie w o�wiacie jest tylko  31 % udziaùu o�wiatowego bud¿etu gminy , 
a byùo ponad 50 %.  
Radna  Danuta Wojtas Sêdzisùaw 
Ustosunkowuj¹c siê do  wypowiedzi Wójta poinformowaù a, ¿e próbowaùa rozmawiaã z 
rodzicami dzieci , które zostaùy przeniesione  do Czarnego Boru nad czym osobi�cie ubolewa. 
Gùównym powodem tej sytuacji o czym sygnalizowaù równie¿ na posiedzeniu Komisji 
O�wiaty s¹ godziny dojazdu , bo do Czarnego Boru dzieci jad¹ o godz.7.45 natomiast do 
Marciszowa o godz.7.15       
Wójt Gminy zwróciù uwagê na fakt, ¿e na terenie Gminy s¹ te¿ dzieci, które wyje¿d¿aj¹ 
wcze�niej w zwi¹zku z czym nie uwa¿a tego za gùówny powód  jest to wolny wybór rodziców 
z peùnymi tego konsekwencjami. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Ad.10. 
- projekt uchwaùy w sprawie : obni¿enia �redniej ceny skupu ¿yta przyjêt¹ jako  
  podstawê do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Marciszów w 2013 roku. 
Wójt Gminy przypomniaù, ¿e sukcesywnie jak odbywaùy siê posiedzenia komisji radni byli 
informowani o �redniej cenie skupu ¿yta za okres pierwszych trzech kwartaùów 2012 r , któr¹ 
przedstawiù Prezes Gùównego Urzêdu Statystycznego w dniu 19 pa¿dziernika st¹d  komisja 
Ochrony Úrodowiska , Rolnictwa Zdrowia znaùa jego cenê. 
Odnosz¹c siê do propozycji komisji Ochrony Úrodowiska , Rolnictwa i Zdrowia zwróciù 
uwagê radnych na fakt, ¿e Gmina dopùaca z bud¿etu gminnego zarówno do wody jak i do 
�cieków .Zwróciù uwagê na to, ¿e za  chwilê jeszcze wejdzie podatek �mieciowy i 
najprawdopodobniej bêdzie propozycja 12 zùotych od osoby i mówienie ¿e nie obci¹¿amy 
przedsiêbiorców podatkami nie jest prawd¹ , bo pùac¹ oni okoùo milion  w ci¹gu roku , rolnicy 
natomiast okoùo 100 tys nieprawd¹ jest, ¿e Gmina umarza podatek wielkim przedsiêbiorcom i 
rolnikom.Wiêkszo�ã ich nie mieszka na naszym terenie i czerpi¹ korzy�ci z dopùat a ziemiê 
wydzier¿awiaj¹ naszym rolnikom Gmina nie mo¿e sobie kolejny raz pozwoliã na to ¿eby 
dopùacaã do najbogatszych. Najbiedniejszym natomiast umorzymy je¿eli wpadn¹ w tarapaty 
w b.r na skutek gradobicia umorzono podatek rolnikom. Zwróciù uwagê na aktywno�ã w 
miesi¹cach paêdzierniku po ka¿dej sesji uchwalaj¹cej stawki podatku i mówienie nieprawdy , 
czy mijaniem siê z prawd¹ ,bo jak obni¿ono , czy nie podwy¿szono to zrobili radni , a jak 
utrzymano stawkê ministerialn¹ , bo to nie jest stawka wójta , to mówi siê ¿e to wójt podniósù 
stawki. Obserwuje to  na przestrzeni 10 letniego wójtowania  jak te¿  bycia radnym oraz  
przewodnicz¹cym Rady. 
Zwróciù uwagê na wysoko�ã obecnej ceny sprzedawanego ¿yta tj. 90 zù , a sprzedajemy 
powy¿ej 75 zù dlatego prosi wzi¹ã to pod uwagê , jak te¿ to ¿e kryzys zbli¿a siê wielkimi 
krokami i dosiêgnie on gùównie gminy maùe szczególnie takie jak nasza, które poszùy daleko  
z inwestycjami wybudowaùy infrastrukturê techniczno � spoùeczn¹ i maj¹  obowi¹zek jej 
utrzymania. Obawia siê wiêc, ¿e w którym momencie trzeba bêdzie niezagospodarowane 
obiekty sprzedawaã. 
Nie wie czy mo¿e  wierzyã, czy nie, ¿e bêdzie lepiej ale  rok 2013 bêdzie katastrofalny w 
zwi¹zku z tym zwróciù siê do Rady o zadecydowanie i odpowiednie  przegùosowanie 
zaproponowanych stawek, bo umorzyã zawsze mo¿na ,  a uchwaùy siê nie zmieni.  
Dodaù , ¿e od tego jest wójt, ¿e jak kto� ma kùopoty to po wykonaniu analizy okre�lonych 
dokumentów podejmuje decyzjê o udzieleniu pomocy potrzebuj¹cemu tym bardzie, ¿e jako  
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wójt czuje siê odpowiedzialny za to co robi i z satysfakcj¹ mówi , ¿e jest w stanie z ka¿dym  
na ten temat rozmawiaã. 
Radny Adam Mitczak Ciechanowice 
Stwierdziù, ¿e jest radnego obowi¹zkiem dbaã o interesy rolnika i jako przedstawiciela Izby 
Rolnej ,  czùonka komisji rolnej dlatego na komisji zaproponowaù obni¿enie �redniej ceny 
skupu ¿yta  i nie chciaùby ¿eby mówiono, ¿e �Mitczak siê czepia lub co� przez to zyska na  
tym podatku�.  Zaproponowaù obni¿enie ceny poniewa¿ reprezentuje rolników wszystkich a 
zdaniem radnego zaproponowana obni¿ka do kwoty 70 zù za 1dt i tak bêdzie  wysoka, wie te¿, 
¿e wiele gmin poobni¿aùo        
Radny Adam Ryzowski  Wie�ciszowice 
Stwierdziù, ¿e wójta ma racjê odno�nie komentarzy n/t wysoko�ci podatków ale propozycje 
przedstawia wójt , a Rada zatwierdza. Zdaniem radnego zapowiadaj¹cy siê kryzys roku 2013 ,  
dosiêgnie nie tylko samorz¹dy lecz obywateli tego kraju. Osobnym tematem s¹ samorz¹dy , 
czy s¹dy bo na górze stworzono system kryminogenny skoro w zapisie jest biedny i bogaty, 
bo rolnik bêdzie pùaciù , a bogaty jak Sady zostan¹ zwolnienie podatku. 
Wójt Gminy dodaù , ¿e Izby Rolnicze opanowali  przedsiêbiorcy rolni maj¹cy po kilka tysiêcy 
hektarów i my obni¿aj¹c pomagamy tym ludziom , a jak rolnik zwróci siê o umorzenie to je 
otrzyma. Mówi o tym ju¿ 10 lat. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada w gùosowaniu 4 gùosami  �za�, 9 gùosami  �przeciwnymi �  / P.Gwó¿d¿, 
S.Solarz,M.Dzik, S.Cepielik, J.Zawierucha, H.Mazur,D.Chêciñski,J.Szoùdrowski,A.Wrona/  
2 gùosami �wstrzymuj¹cymi siê nie przyjêùa projektu uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 4 
do protokoùu.  
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady przypomniaù , ¿e projekt uchwaùy byù analizowany przez wszystkie 
komisje Rady i zaproponowaù najdalej id¹c¹ propozycjê Wójta Gminy , która jest 
najkorzystniejsza. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zaproponowaù obni¿enie  na kwotê 4,55 zù za m2 lub nie podnosiã w pkt 2 projektu uchwaùy 
pod.d zwi¹zanych z udzielaniem �wiadczeñ zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
dziaùalno�ci leczniczej, zajêtych przez podmioty udzielaj¹ce tych �wiadczeñ zaproponowana 
kwota 4,63 zù od 1 m2 powierzchni u¿ytkowej  uzasadniaj¹c wniosek, i¿ jest to sùu¿ba 
zdrowia z , której korzystaj¹ wszyscy mieszkañcy.  
Wójt  Gminy  
Proponuje pozostawienie stawki z z b.r tj. 4,45,  co da zwy¿ki 80 zù i polega to na tym , ¿e to 
nie jest tak, ¿e wójt jest zùy w b.r. umorzyù dwukrotnie podatek dzier¿awny okoùo 1500 zù 
o�rodkowi zdrowia wychodz¹c na przeciw ich trudnej sytuacji , która wynika m.in. ze 
�miesznej stawki 9.80 zù za pacjenta i jest to niezmienne od lat i tu tkwi problem, ¿e nie da siê 
rozwin¹ã skrzydeù. W przyszùym roku je¿eli zajdzie taka potrzeba równie¿ przychyli siê do 
tego, bo przy tej mocy o�rodek dobrze funkcjonuje.    
Radna Teresa Mospan Ciechanowice 
Poinformowaù a, ¿e na pocz¹tku miesi¹ca paêdziernika zgùosiùa do biura Rady Gminy 
poniewa¿ nie mogùa dodzwoniã siê do Przewodnicz¹cego Rady Gminy  ¿eby zaprosiã pana 
doktora Maksia na obrady sesji , który wyraziù chêã uczestniczenia w niej. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Przypomniaù radnej  w odpowiedzi, ¿e na tej sesji nie ma tematu sùu¿by zdrowia  dlatego  
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nie zaprosiù pana doktora Maksia, a ponadto pan doktor uczestniczyù w posiedzeniu  Komisji O�wiaty, 
kultury , sportu i turystyki zapoznaj¹c z tematem  opieki nad osobami starszymi ich potrzebami i 
stanem faktycznym i zaproponowaù  zapraszanie pana doktora  na obrady sesji raz na kwartaù.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Nie wie w czym radna widzi  problem skoro pan doktor uczestniczyù w posiedzeniu komisji Rady i 
przedstawiù sytuacjê o�rodka. 
Radna Danuta Wojtas  Sêdzisùaw 
Zwróciùa siê z zapytaniem, co by siê staùo gdyby pan doktor zostaù zaproszony na sesjê ? 
Wójt Gminy w odpowiedzi stwierdziù, ¿e nie byùoby pana doktora wówczas w O�rodku  
Zdrowia , a po za tym uwa¿a, ¿e pan doktor nic nie wniósùby do wysoko�ci stawki poniewa¿ zostaùa 
ona utrzymana na poziomie b.r. 
Radny Adam Ry¿owski  
Potwierdziù , ¿e w b.r nie byùo pana doktora na posiedzeniu Komisji Ochrony Úrodowiska Rolnictwa i 
Zdrowia  uczestniczyù jednak w posiedzeniu  Komisji O�wiaty w zwi¹zku z tym nie nalegaù, ¿eby pan 
doktor uczestniczyù w komisji Zdrowia. Dlatego proponuje aby w przyszùym roku pan 
przewodnicz¹cy komisji Zdrowia uwzglêdniù temat zdrowia w planie pracy komisji  Zdrowia, ¿eby 
byã bli¿ej sùu¿by zdrowia. 
Radny Stanisùaw Cepielik  przewodnicz¹cy Komisji Ochrony Úrodowiska , Rolnictwa i Zdrowia  
Stwierdziù, ¿e nie padù wniosek ¿eby zaprosiã pan doktora na posiedzenia i sùyszy o takiej  potrzebie 
po raz pierwszy. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù pod gùosowanie projekt uchwaùy w sprawie ustalania wysoko�ci 
stawek opùat podatku od nieruchomo�ci, która stanowi zaù¹cznik nr  
Rada w gùosowaniu 10 gùosami �za� , 5 gùosami �przeciwnymi � /radni J.Adamczyk, 
T.Mospan,D.Wojtas,A.Ryzowski , A.Mitczak , 0 gùoswów �przeciwnych � przyjêli projekt uchwaùy, 
który stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : okre�lenia stawek podatku od �rodków transportowych.     
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù Radê z propozycjami podwy¿ek zmian w tym projekcie 
uchwaùy  komisji ochrony �rodowiska , rolnictwa i zdrowia Rady Gminy. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem do komisji czym uzasadniaj¹ swoj¹ propozycje zmian. 
Wójt Gminy  
Ustosunkowaù siê do propozycji podwy¿szenia stawek podatku od �rodków transportu Komisji Rolnej 
podaj¹c za przykùad jeden z przypadków gdzie dokonaù umorzenia  podatku po czym osoba ta kupiùa  
nowy samochód ponadto gro przedsiêbiorców ma transport w leasingu zarejestrowanych w Polsce 
wiêc  nie pùac¹. Przypomniaù o czasach kiedy  stawki byùy obni¿ane a¿eby przyci¹gn¹ã rejestruj¹cych 
u nas samochody niestety tak siê nie staùo . 
Tak wiêc pojazdów zarejestrowanych na naszym terenie jest  niewiele , a stawki  pomimo wszystko 
nie s¹  najwy¿sze i w naszym przypadku jest to obni¿ka , a przecie¿ Gmina musi z czego� ¿yã 
poniewa¿ nie ma innych mo¿liwo�ci zbierania �rodków na inwestycje drogowe tym bardziej, ¿e z 
nik¹d ich nie otrzymujemy. Przypomniaù o wielkich oczekiwaniach radnych , a tym czasem bud¿et 
trzeba zrealizowaã i to Wójt stoi przed tym problemem i musi to zaùatwiã chc¹c speùniã wszystkie 
oczekiwania. Przypomniaù o funduszu soùeckim z którym s¹ problemy na co równie¿ s¹ potrzebne 
pieni¹dze.   
Radny Adam Ry¿owski  
Jako przedstawiciel Komisji proponuj¹cej podwy¿kê za �rodki transportowe , uwa¿a ¿e 
nale¿y  stopniowo stosowaã podwy¿ki , dlatego 50 %  , a na przyszùy rok znów o 50% do 
obecnych bo w innym przypadku mo¿na to byã szokuj¹ce. 
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Przypomniaù wcze�niejsze dyskusje na temat podwy¿ek transportowych , które  byùy  wysokie 
wówczas na uwagê radnego odpowiadano , ¿e jest tak maùo samochodów, i¿ nie musimy  
podnosiã stawek na wy¿sze. Dlatego zdaniem radnego brak równomierno�ci powoduje taki 
stan rzeczy. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy z propozycj¹ Komisji Ochrony 
Úrodowiska, Rolnictwa i Zdrowia. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie  przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 6 do 
protokoùu. 
\- projekt uchwaùy w sprawie : podziaùu Gminy Marciszów na okrêgi wyborcze ,  
  ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych  wybieranych w ka¿dym okrêgu.   
O godz. 11.40  obrady sesji opu�ciù  radny Andrzej Mitczak.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù projekt uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych� , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych �  
przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : podziaùu Gminy Marciszów na staùe obwody gùosowania ,  
  ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.   
Wójt Gminy poinformowaù o konsultowaniu obu projektów uchwaù z soùtysami 
poszczególnych miejscowo�ci jak tez to, ¿e szanuje ich propozycje. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych� , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych� 
przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych  z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych� , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych �  
przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w glosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych � , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych � 
Przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w zasób mienia 
Gminy Marciszów nieruchomo�ci zabudowanej poùo¿onej w Marciszowie w granicy 
dziaùki nr 1/30 o pow.2,0306 ha bêd¹cej wùasno�ci¹ Skarbu Pañstwa w u¿ytkowaniu 
wieczystym Gminy Marciszów. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ uchwaùy. 
Rada w glosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów �przeciwnych � , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych � 
przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 10 do protokoùu. 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Stanisùaw Cepielik  - przewodnicz¹cy Komisji Ochrony Úrodowiska, Rolnictwa i 
Zdrowia. 
Ustosunkowaù siê do zapytania radnej J.Adamczyk dot. uzasadnienia zaproponowanych przez 
komisjê podwy¿ek stawek od �rodków transportowych  
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Poinformowaù, ¿e na posiedzeniu  w czasie burzliwej dyskusji z udziaùem Skarbnika Gminy , 
która wcze�niej dokonaùa przeliczeñ stawek  komisja jednogùo�nie wnioskowaùa o 
podwy¿szenie tych stawek. 
Innych interpelacji i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.11. 
Sprawy ró¿ne  
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa 
Zwróciù siê do Wójta Gminy z zapytaniem czy jest co� czynione  odno�nie ZZGW i potoku  
Nysy Szalonej i podziêkowaù za zajêcie siê spraw¹ podù¹czenia w Domanowie  internetu. 
Wójt poleciù do wtorku dostarczyã informacjê na ten temat kierownikowi referatu kultury.   
Radna Jadwiga Adamczyk Wie�ciszowice 
Zwróciùa siê  zapytaniem o kolejny termin  zabezpieczenia  strumyka przy �wietlicy w 
Wie�ciszowicach , którego brak pomimo ustalonego terminu , co te¿  widziaùa i byùa tym 
zdziwiona równie¿ Komisja Rewizyjna , która wizytowaùa  �wietlicê. 
Radna Danuta Wojtas Sêdzisùaw  
Podziêkowaùa radnym Powiatu za dokoñczenie remontu drogi powiatowej w Sêdzisùawiu z  
której mieszkañcy s¹ bardzo zadowoleni. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
Zwróciù siê do Wójta Gminy o reakcje na dziaùalno�ã ZZGW jeszcze w b.r gdzie jest nowa 
wùadza , bo  to co zostaùo obiecane do wykonania w Wie�ciszowicach nie zostaùo zrobione 
dlatego zdaniem radnego powinni siê okre�liã, co w koñcu zostanie wykonane z tych prac , a 
ponadto nie przyjechali  na zaproszenie komisji.  
Radna  Zofia Siudak  Ciechanowice 
Zwróciùa siê  do radnych Powiatu z zapytaniem w jaki sposób zostanie zabezpieczona przed 
zim¹ droga powiatowa w Ciechanowicach i co siê zrobi ¿eby t¹ droga mo¿na bezpiecznie 
przejechaã  na, której s¹ liczne ubytki , otwory oraz zapada siê ziemia kolo posesji pana 
Gargasewicza , koùo posesji pani Litwa jest urwisko , które siê poszerza oraz pogùêbiony rów 
do , którego bêdzie napùywaã woda. Natomiast koùo przystanku PKS w pobli¿u sklepu 
p.Wolak jest pogùêbiaj¹cy siê otwór. Jest to bardzo niebezpieczne najbardziej do 
przyje¿d¿aj¹cych do Ciechanowic , którzy nie znaj¹ terenu. 
Damian Wójcik Radny Powiatu 
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e prace te zostaùy zgùoszone Zarz¹dowi Powiatu na ostatnim 
posiedzeniu. 
Radna Powiatu   Maria Bych  
W odpowiedzi radnej Siudak poinformowaùa, ¿e  byùy zgùaszane i postara siê wspólnie z 
odpowiedzialnymi za ten stan rzeczy pojechaã na miejsce. 
Radny Adam Ry¿owski  
W zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ zaproponowaù zaproszenie ponownie przedstawicieli 
Powiatu w sprawie stanu dróg powiatowych na terenie naszej Gminy. 
Radny Adam Wrona Pastewnik  
Podziêkowaù radnym Powiatu za remont  drogi w Pastewniku jak oczyszczenie rowów. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi  poinformowaù  : 
soùtysowi Wróblewskiemu i radnemu A.Ry¿owskiemu ¿e nie mo¿e zmusiã nikogo do niczego 
tym bardziej, ¿e samorz¹dy zostaùy zepchniête na bok i coraz mniej w nich wùadzy wiêc nie 
mo¿e wykonaã rzeczy niemo¿liwych mo¿e zadzwoniã lub rozmawiaã. 
Ponadto uwa¿a, ¿e wùasnym  maj¹tkiem powinna zarz¹dzaã Gmina , bo inni nie reaguj¹ na 
samorz¹dy  wiêc zmusiã nikogo nie mo¿e. 
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Radnej Jadwidze Adamczyk  
Stara siê dotrzymywaã sùowa bior¹c pod uwagê bezpieczeñstwo  i powtarza, ¿e bêdzie 
reagowaù tylko na sprawy zwi¹zane z bezpieczeñstwem ¿ycia i zdrowia mieszkañców,  a nie  
bêd¹ce zapisane w uchwale bud¿etowej. My�li, ¿e do sesji listopadowej to ogrodzenie 
zostanie wykonane koùo �wietlicy.        
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zapoznaù z tre�ci¹ pisma wystosowanego do Lekarza Powiatowego Weterynarii w sprawie 
ilo�ci zaszczepionych psów na terenie Gminy. 
Zapoznaù z tre�ci¹ podziêkowania policji w Marciszowie. 
Innych spraw nie zgùoszono 
Ad.11. 
Zakoñczenie obrad sesji. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                                            Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                             Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy   


